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Landstyrelsesmøde d. 3. juni 
Danmarks lærerforening, Løngangstræde 16, 1468 København K. 

Tilstede: Lars Barfoed, Annette Vilhelmsen, Dorit Myltoft, Grethe Svendsen, Henrik Albæk, Jens Utoft, Jonas 
Roelsgaard, Karen Magrethe Fink, Marion Pedersen, Steen Ludvigsen, Susanne Prip Madsen, Turid Leirvoll, 
Anke Spoorendonk, Lisa Juhler, Frants Hagensen, Grete Østergaard Hansen 

Landskontoret: Christian Lagoni, Fredrik Jakobsen.  
 
 
Lars Barfoed bød velkommen og vi indledte med fællessang. Efterfølgende præsenterede alle deltagere sig selv.  

Dagsorden. 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt.  

 
 
 

2. Godkendelse af referat fra landstyrelsesmødet d. 25. marts samt d 13 maj i Viborg 

Referatet blev godkendt.  

 

3. Evaluering af repræsentantskabsmødet 

D. 13. maj afholdt vi som planlagt repræsentantskabsmøde i Viborg. Mødet var første gang med 

landskontorets nye bemanding. 

I 2024 besluttede repræsentantskabet at afholde mødet i Københavns området d. 25. maj. 

Forretningsudvalget har drøftet mødet både form og indhold. Der var bred enighed om at det havde været 

et godt møde i flotte rammer. Fredagens udflugt og middag gav mødet en ekstra dimension og mulighed 

for gode dialoger med andre medlemmer af foreningen. 

Selve repræsentantskabsmødet havde en god debat med mange gode input til formandens beretning. 
 

Landstyrelsen drøftede rammerne for repræsentantskabsmødet i 2024, derunder konklusionerne fra det 
gruppearbejde om organiseringen af fremtidige repræsentantskabsmøder, der blev gennemført inden 
afslutningen af repræsentantskabsmødet. Generelt var der en god stemning om det afholdte møde og et 
ønske om at udvide vores repræsentantskabsmøde, med fokus på gæster, udvikling af synspunkter, strategi, 
politik mm.   

 

  

Landsstyrelsen besluttede at Landskontoret i samarbejde med værtsforeningen arbejder videre 

med et møde over flere dage og udarbejder et udkast til indhold og budget ved næstkommende 

møde. 
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4. FNU 

Repræsentantskabet besluttede at tilbyde medlemmer under 30 år fra FNU et prøvemedlemsskab af 

Foreningen NORDEN. Vi har henvendt os til FNU-formand Steffen Bagger der sender en mail ud til sine 

medlemmer. FNU har i den forbindelse opfordret til at lokalafdelingerne bliver gjort opmærksom på dette 

tilbud så medlemmerne kan hjælpe med at sprede kendskabet til FNU og muligheden for medlemskab i 

begge foreninger. 

 

 

Jonas og Christian orienterer desuden om situationen og samarbejdet med FNU. 

1. Processen med valg af ny formand i FNU har givet en del uenigheder i FNU. Den nye formand 

hedder Steffen Bagger og deltog i repræsentantskabsmødet i Viborg. 

2. Udfordringerne for overgangsperioden fra FNU til Foreningen NORDEN.  

3. Det videre samarbejde imellem de to foreninger. 

Forretningsudvalget indstiller til Landsstyrelsen at vi fortsætter den konstruktive relation med FNU og at, 

- Vi har et krav til at FNU arbejder mod en aldersbegrænsning. 

- Vi skal skabe tilbud til yngre medlemmer i Foreningen NORDEN. 
 

 

 
 

 
 

5. Økonomi og administration 

Som en del af vores strategi arbejder vi på at blive mere digitale i vores arbejde. Både i vores annonceringer og 

kommunikation, men også det daglige driftsarbejde på landskontoret. I den forbindelse, og for at leve op til 

lovgivningen, er vi 1/5 startet op med et nyt økonomisystem. 

 

Fredrik Jakobsen orienterede om arbejdet med implementeringen af foreningens nye økonomisystem og de      nye 
administrationsprocesser der følger med. Flere rutiner og processer er også igangsat for, at løbende have så 
godt materiale som mulig tilgængelig for at kunne lave analyser og evaluering af økonomisk status.  
 

Derudover fik Landstyrelsen en gennemgang af et økonomisk overblik for 2023. Landskontoret forsøger at 

gøre denne mere transparant, så det bliver lettere at overskue indtægter og udgifter. Et meget stort fokus i 

det kommende arbejde er, at lave rutiner for opfølgning af lønudgifter. Indtil dette arbejde er færdig regnes 

det med de samme tal som blev vedtaget på repræsentantskabsmødet i Viborg lørdag 13. maj. 

Landsstyrelsen støtter Forretningsudvalgets indstilling og besluttede at der skal tages et møde med FNU for 
at drøfte samarbejdet i fremtiden og sammenhængen mellem Folkebevægelsen Nordisk Union og Foreningen 
NORDEN Ungdom.  

Desuden opfordrede Annette Vilhelmsen til at vi udarbejder et kodeks for god opførsel i Foreningen 
NORDEN. Landskontoret arbejder videre med dette.  
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Sammenlignet med repræsentantskabsmødebudgettet forventes resultat blive dårligere med 75 t.kr. fra +32 
t.kr. til -43 t.kr. Det kan forklares med en stigning i renteindtægter fra 0 t.kr. i RSM-budgettet til 20 t.kr. i 
revideret budget, et fald på 5 t.kr. i afholdte udgifter for statsbevillinger fra 565 t.kr. til 560 t.kr og en stigning 
med 100.000 kr. i udgifter for informationsarbejde fra 290 t.kr. til 390 t.kr. 
 

 

 
 
 

6. FNF 

Christian orienterede om samarbejdet med FNF herunder; 

- Norden I Skolen og samarbejde med DLF omkring workshops for landets lærere i Aalborg, Aarhus, 

Nyborg og København.  

- Flytningen af FNFs kontor til lokalerne på Vandkunsten går som planlagt. FNF flytter d 13 juni ind på 
Vandkunsten.  

- Mødet på Færøerne hvor ansatte fra forskellige nationale afdelinger af Foreningen NORDEN 

mødtes og drøftede fælles projekter, unge inddragelse og skabte relationer imellem de ansatte. 
 

 

 
 

7. Meddelelser 

a. Landsformand 

 

Lars Barfoed fortalte om aktiviteterne på folkemødet. Lars deltager selv i debat torsdag og fredag.  

 

b. Udvalg 

Nordisk Litteraturuge bliver I uge 46, hvor Skumringstimen bliver d 13 november. Børnebogen bliver Emil fra 
Lønneberg i anledning af 60-års fødselsdagen. Voksenbogen bliver Ingvild H. Rishøi med Stargate – En 
julefortælling. Plakaten kommer senere.  

 

Marion orienterede om det nye kommakursus Dansk Sprognævn har lavet. Man går nu tilbage til den gamle 
tegnsætning.  

 

Jonas fortalte kort at arbejdet i yngreudvalget har været sat på pause i gennem den periode hvor FNU har haft 
formandsopgør. Forventer at kunne fortsætte arbejdet efter sommerferien.  

 

c. Landskontoret 

Christian orienterede om landskontorets arbejde og projekter b.la.  

- Kulturmødet på Mors bliver med en frivillig stand, hvor Jens Utoft koordinere. Det vil være fint med 
frivillige fra hele landet. Det er et stort event med over 30.000 deltagere. Der ud over har vi en debat 
fredag eftermiddag med Lars Barfoed, Mogens Jensen og Christian Friis Bach om sprog og kultur i 
Norden.  

- Nordjobb kører efter planen med over 60 ansatte nordjobbere i Danmark og i øjeblikket over 250 
danske ansøgere.  

Landsstyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

Landsstyrelsen drøftede samarbejdet og tog orienteringen til efterretning. 
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- Vores EU projekt Nordfokus, hvor lærlinge kan komme i praktik i Norden har en åbnings konference d. 
22. september.  

- Info Norden afholder jubilæums konference d. 21 november i anledningen af 25 års jubilæum.  

- Norden til Debat, der er et folkeoplysningsprojekt til unge var på Ungdommens Folkemøde Nord. Der 
arbejdes nu videre med produktion af podcast, samtaler med unge mm.  

- Nordiske Frivillige på Folkemødet, er projektet hvor vi hjælper nordiske unge med at komme til 
Bornholm. Der har været over 80 ansatte til projektet, hvor der er blevet valgt 20 deltagere ud fra alle 
de nordiske lande.   

Landsstyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 
 

 
 

8. Næste møde 

 

I København d 28. oktober 11-15 

 

 

9. Evt. 


